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Preliminary observations by Council of Europe anti-torture 
Committee (CPT) after visit to Sweden in June 2009 
 
Strasbourg, 23.07.2009 – The CPT’s fourth periodic visit to Sweden, carried out 
from 9 to 18 June 2009, provided an opportunity to review the measures taken 
by the Swedish authorities in response to recommendations made by the 
Committee after previous visits. The CPT’s delegation paid particular attention to 
the safeguards offered to persons detained by the police, the restrictions 
imposed on remand prisoners, and the situation of sentenced prisoners held 
under conditions of isolation and in high-security units. The conditions of 
detention of foreign nationals held in immigration centres and in prisons were 
also examined. In addition, the delegation visited two psychiatric establishments 
and a home for young persons.  
 
The preliminary observations made by the CPT's delegation at the end of the 
visit are published with the agreement of the Swedish authorities. 
 
 
Observations préliminaires formulées par le Comité anti-
torture du Conseil de l'Europe (CPT) à l'issue de sa visite 
en Suède en juin 2009 
 
Strasbourg, 23.07.2009 – La quatrième visite périodique du CPT en Suède, 
effectuée du 9 au 18 juin 2009, a été l’occasion d’examiner les mesures prises 
par les autorités suédoises en réponse aux recommandations formulées par le 
Comité à la suite de visites précédentes. La délégation du Comité a accordé une 
attention particulière aux garanties offertes aux personnes détenues par la 
police, aux restrictions imposées aux prévenus, et à la situation des détenus 
placés dans des conditions d’isolement et en unités de haute sécurité. Les 
conditions de détention des ressortissants étrangers en centres de rétention et 
en établissements pénitentiaires ont également été passées en revue. En outre, 
la délégation a visité deux établissements psychiatriques et un foyer pour 
jeunes.  
 
Les observations préliminaires présentées par la délégation du CPT à l'issue de 
la visite sont publiées avec l’accord des autorités suédoises. 
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